

# Punca petani terus mundur, gagal perbaiki taraf hidup

**Kuala Lumpur:** Penyelewengan subsidi baja yang menyebabkan kerajaan kerugian jutaan ringgit setiap tahun, dikesan antara punca petani negara ini gagal memperbaiki taraf hidup.

Walaupun berdekad-dekad mengusahakan sawah, petani kekal dalam situasi sama, seolah-olah mereka dipinggirkan kerajaan sedangkan pelbagai jenis subsidi khususnya membabitkan baja diberikan kepada mereka.

Felo Penyelidik Institut Kajian Dasar Pertanian dan Makanan Universiti Putra Malaysia (UPM), Profesor Datin Paduka Dr Fatimah Mohamed Arshad, berkata ketirisan itu dilakukan mereka yang mempunyai peranan penting dalam proses pengagihan baja dan kesannya diterima oleh petani.

## Isu sudah lama berlarutan

“Isu ketirisan dan penyelewengan ini sudah berlarutan sekian lama kerana kesannya kita boleh lihat keadaan petani itu sendiri yang tidak berubah. Mereka gagal untuk maju dan masih berharap dengan kerajaan.

“Apabila ini berlaku, ke mana peruntukan yang sepatutnya mem-

bantu golongan petani dan ini saya percaya, ia diseleweng oleh mereka yang mempunyai peranan dalam struktur ini seperti ahli lembaga pengarah yang dilantik dalam agensi berkaitan,” katanya kepada BH.

Mengulas lanjut, Dr Fatimah berkata, pelbagai pihak sudah melakukan kajian terhadap isu subsidi baja tetapi masih tidak mampu untuk mengubah nasib petani.

## Baja sampai lambat

“Ada kajian menunjukkan 30 hingga 40 peratus baja yang sepatutnya diterima petani sampai lambat sehingga memberi kesan besar kepada pengeluaran padi.

“Malah ada juga kajian menunjukkan satu pertiga baja yang dikeluarkan tidak bermutu. Malah, ada petani mengadu komposisi baja sebatian tidak mengikut spesifikasi ditetapkan.

“Bagaimana ini boleh berlaku jika ia bukan berpunca akibat penyelewengan,” katanya.

Ditanya transformasi yang perlu dilaksanakan untuk menghentikan ketirisan dan penyelewengan itu, Dr Fatimah berkata, sampai masanya petani diberi peluang untuk

membuat keputusan.

Beliau menyarankan agensi seperti Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAFAS) perlu kembali kepada peranan asal memajukan kepentingan petani dan bukannya menjadi tempat mengkayakan pihak tertentu, ahli lembaga pengarah atau anak syarikat.

## Tingkat fungsi NAFAS

“NAFAS perlu berfungsi sepenuhnya untuk petani dan ahli Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) seperti Fonterra di New Zealand yang berkhidmat untuk ahli koperasi mereka dan bukannya ahli lembaga pengarah. Mana-mana subsidiari yang tidak memberi kepentingan dan keuntungan harus ditutup,” katanya.

Beliau berkata, kerajaan juga harus sedar petani tidak akan sesekali kaya dengan pemberian dividen, sebaliknya bantuan baja yang berkualiti dengan komposisi yang betul, varieti baharu, air yang tepat, mesin tuai yang cekap dan kecil untuk pemutuan, nasihat yang tepat adalah diperlukan.

“Ahli lembaga pengarah juga perlulah daripada kalangan petani dan bukannya ahli politik,” katanya.



Isu ketirisan dan penyelewengan ini sudah berlarutan sekian lama kerana kesannya kita boleh lihat keadaan petani itu sendiri yang tidak berubah. Mereka gagal untuk maju dan masih berharap dengan kerajaan”

**Dr Fatimah Mohamed Arshad,**

Felo Penyelidik Institut Kajian Dasar Pertanian dan Makanan Universiti Putra Malaysia

